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AKTUÁLNE

VZÁCNY HOSŤ V MÚZEU

ZA KRAKOVSKÚ BRÁNU

Biskup mons. Larry J. 
Kulic si prišiel prezrieť 
etnografi cké múzeum.

                         strana 5

KNIŽNICA

Našej knižnici bola schvá-

lená dotácia na nákup

kníh                   strana 2

VĎAKA VÝZVE MINISTERSTVA ŽIV.PROSTREDIA DOVYBAVÍME ZBERNÝ DVOR
Obec Krakovany získala  v rámci výzvy Ministerstva životného prostredia nový traktor zn. Zetor Crystal 
110, nakladač kontajnerov, drvič haluzoviny, mulčovač a štyri kontajnery.

Prinášame informácie a aktuality z diania v obci                                                                    strana 2

Zuzana Snohová

Aj tento rok ožila záhrada 
kultúrneho domu v 
Krakovanoch slávnosťami 
jesene. V dňoch 23. 
až 25. septembra 2023 
sa konal už osemnásty 
ročník tohoto krásneho 
podujatia, pod taktovkou 
miestnej skupiny 
Slovenského Červeného 
kríža s predsedníčkou 
Elenou Krestovou, aby 
nám rozžiaril jesenné 
septembrové dni.

T 
ému výstavy „Sladká 
jeseň na tekvicovom 
dvore“ zaujímavo poňalo 

mnoho vystavujúcich, ktorým 
ďakujeme za originálne nápady 
a kreativitu:
  Základná škola Krakovany, 
Materská škola Krakovany, 
ktorá nás pozvala do jesennej 
cukrárne. Vďaka rodičom 
aj pani učiteľkám vyzeralo 
všetko veľmi chutne, priam na 
zjedenie. 
 Prekvapil nás krtko                             
a myška od Jarky Kubranovej                           
a majestátny kôň aj s vozíkom 
z kukurice a slamy od Lucie 
Žákovej. Aj ostatné výtvory 
boli nápadité a zaujímavé, ako 
vyrezávané tekvice od rodiny 
Florekovej a tekvičky oblečené 
do kroja z Krakovian od pani 
Jankechovej. Medzi ďalších 

vystavovateľov patrila Jednota 
dôchodcov, Materská škola 
Vrbové, Obec Nižná, Materská 
škola Borovce, Stredná 
odborná škola Rakovice, 
Sedos,  rodina Ščepková, 
členky červeného kríža pani 
Augustínová a Turečková, 
rodina Štefanková, Poľovnícke 
združenie z Krakovian, pán 
Mihálik, Poľnohospodárske 
družstvo Krakovany, Semper 
Dekor, Povodie Váhu Čerenec, 
Súkromné etnografi cké 
múzeum za Krakovskú bránu.
 Okrem netradičných                              
a kreatívnych výtvorov čakal 
na návštevníkov aj bohatý 
program a občerstvenie. 
Nechýbal Rastislav Tonkovič 
so svojimi včielkami                                                         
a ochutnávkou rôznych medov. 
Pre deti bola pripravená hra na 
Popolušku a mohli si vyskúšať 
triedenie semienok od fi rmy 
Sedos, za ktoré dostali 
výsevný pásik. 
 V sobotu hneď po 
slávnostnom otvorení sa 
predstavila Vavrinecká trojka 
a po nej folklórna skupina 
Podhoranka Kočín - Lančár. 
Neskôr zahrala skupina 
COUNTRY TIP z Brezovej pod 
Bradlom. V nedeľu nás bavila 
hudobná skupina Lekárovci 
band z Drahoviec a folklórna 
spevácka skupina Kolovrátok 
z Drahoviec. Pondelok bol 
určený deťom zo základných            

a materských škôl v spolupráci 
s Mikroregiónom nad Holeškou 
s programom „Zdravie na 
tanieri“, kde sa zúčastnilo 
600 žiakov základných                              
a materských škôl.
  Aj  tento   rok  sa  na  
tekvicovom  dvore konala 
súťaž o najkrajší výpestok, za 
ktorý hlasovali návštevníci. 
Piaty ročník súťaže a cenu za 
najkrajší výpestok si odniesli: 
pán Patera v kategórii ovocie, 
pán Kresta v kategórii kvety 
a  pani  Ing. Mitošinková                            
v kategórii zeleniny. 
   Samozrejme nesmelo chýbať 
občerstvenie. Už pri vchode 
nás tradične čakal sladký 
tekvicový kompót. Šikovné 
gazdinky pripravili starodávne 
strukovinové kaše z tradičnej 
kuchyne našej obce – cícerovú, 
fazuľovú, šošovicovú a iné 
s osmaženou cibuľkou, na 
ktoré sa každý rok veľmi teším. 
Nesmela chýbať kapustnica, 
guláš, krakovanský prdkáč 
a cigánska ako aj sladké 
koláče, báleše a zákusky. Na 
občerstvenie bola kofolka, 
pivečko aj burčiak.  
 Aj keď počasie nebolo 
ideálne a chvíľkami spŕchlo, 
napriek tomu tu bola 
jedinečná atmosféra a mnoho 
návštevníkov. Už teraz sa 
teším na budúci ročník, ktorý 
znova rozžiari jeden jesenný 
víkend v Krakovanoch.

Sladká jeseň na tekvicovom dvoreSladká jeseň na tekvicovom dvore

Foto: L. ŽitnanskýFoto: L. Žitnanský



Meno a priezvisko 

zosnulého

vek

 Lýdia Miháliková 78 r.
 Ján Mikloš 62 r.
 Ing. Emil Štefanka 78 r.
 Ján Sedlák 69 r.

Od posledného čísla Hlasu 
Krakovian v obci zomreli

Všetkým pozostalým vyslo-
vujeme úprimnú sústrasť!

 * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *

 V tom istom období sa 
narodila  Zara Vavrová.Zara Vavrová. 
Želáme jej veľa zdravia a síl! 
                                                 -red-

Spoločenská kronika
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V kultúrnom dome prebehla

rekonštrukcia interiéru
Starosta sa prihovára 

Vážení spoluobčania. 
Zavítala k nám jeseň a 
počasie nás oblieklo do 
teplejších odevov. Obec 
v tomto čase realizovala 
niekoľko investičných akcií. 
V krátkosti sa k nim vrátim.

K
analizácia. V  týchto 
dňoch Odbor 
životného prostredia 

začal                    s   kolaudačným 
konaním splaškovej kanalizácie. 
Týmto sa jej realizácia po dvoch 
rokoch dostáva do fi nálnej časti. 
Zopakujem kontakt na osobu 
realizujúcu dokumentáciu                   
k pripojeniu kanalizačnej prípojky 
k vašej stavbe: Jozef Marko,  
tel. č.:  +421 917 723 001, 
mail: jozefmarko.stavebko@
gmail.com. Samtotné pripojenie 
bude možné až po kolaudácii. 
Ohlásenie drobnej stavby 
môžete podávať už v tomto 
čase.  
   Kultúrny dom. 
  V kultúrnom dome prebehla 
rekonštrukcia interiéru, pričom 
sa vymenila stará opona za 
novú. Osadili sa akustické 
panely a pribudlo nové 
osvetlenie a ozvučenie. Tieto 
prvky prispeli ku skrášleniu 
vnútorných priestorov nášho 
KD. Rekonštrukcia prebehla po 

získaní    dotácie     vo       výške 

získaní dotácie vo výške 119 
786,64 Eur z prostriedkov 
Ministerstva kultúry.
  Zberný dvor. Obec získala  
v rámci výzvy Ministerstva 
životného prostredia nový traktor 
zn. Zetor Crystal 110, nakladač 
kontajnerov, drvič haluzoviny, 
mulčovač a štyri kontajnery. 
Technika bola fi nancovaná z 
prostriedkov dotácie MŽP vo 
výške 148 542 Eur.

  Cyklotrasa Zelená cesta.  
Víťazom verejného obstarávania 
sa stala spoločnosť OHLA-
ŽS a.s., s ktorou bola našim 
združením podpísaná zmluva o 
dielo. Celkovo bolo združeniu 
pridelených 4 854 150,42 Eur 
z prostriedkov Plánu obnovy  
SR z Európskej únie. Verejné 
obstarávanie bolo doručené na 
kontrolu riadiacemu orgánu.

František Klinovský

starosta obce Krakovany

 Futbalový  klub    Krakovany   
sa zapojil do Výzvy 
Trnavského samosprávneho 
kraja č.1/2023 na 
predkladanie žiadostí                                   
o dotáciu v rámci programu 
“Podpora aktivít organizácií 
na území Trnavskej župy.“

F
utbalisti takto získlali 
dotáciu od Trnavského 
samosprávneho kraja vo 

výške 3000,- Eur na projekt 
“Doplnenie výbavy futbalového 
štadióna.” Spolu s fi nančnou 
spoluúčasťou klubu sa 
podarilo zakúpiť na ihrisko                                                                    
s umelou trávou novú 
presnosnú  futbalovú bránku            
a kompletne vymeniť ochranné 
siete okolo tohto ihriska, ktoré 

sa využíva počas celého roka. 
Táto plocha je v prevádzke už 
14 rokov, preto boli už pôvodné 
prvky v havarijnom stave a bolo 
potrebné      zabezpečiť        ich 

výmenu. Futbalový klub touto 
cestou ďakuje Trnavskému 
samosprávnemu kraju za 
podporu. 
                         FK Krakovany

Trnavský samosprávny kraj podporil
renováciu futbalového areálu

Posledný spetembrový víkend v areáli pri kultúrnom dome 
patril 18. ročníku Slávností jesene.                      Foto: L. Žitnanský

Fond na podporu 
umenia vyhlásil výzvu 
na predkladanie žiadosti                
o fi nančnú podporu pre 
oprávnených žiadateľov 
v podprograme 5.1.4 
Akvizícia knižníc /obnova 
knižničného fondu/. Na 
základe predloženého 
projektu bola našej 
obci schválená dotácia                         
v celkovej výške 1200,-
€ na nákup knižničného 
fondu do Obecnej knižnice 
v Krakovanoch.   
 Spolufi nancovanie z rozpočtu 
obce je vo výške 136,-€. 
Všetky knihy budú zakúpené 
podľa požiadaviek čitateľov 
knižnice. Vďaka poskytnutej 
dotácii rozšírime a doplníme 
knižničný fond v našej 
Obecnej knižnici, čo je krok 
k tomu, aby našu knižnicu 
navštevovalo čoraz viac 
čitateľov. Po realizácii projektu 
bude zoznam zakúpených 
kníh  zverejnený na webovej 
stránke obce Krakovany.                   
                                         -red-

Dotácia pre
obecnú knižnicu



Vážení spoluobčania, 
dovoľte mi, aby som 
vás v mene svojom i v 
mene nášho výboru JDS 
pozdravila a informovala 
o našich aktivitách za 
uplynulý štvrťrok. Aj keď 
i my seniori máme v  júli 
a v auguste prázdniny, 
predsa sa toho udialo 
dosť. Veď posúďte sami. 

Z
ačiatkom júla si 
15 našich členov 
vychutnalo v Dome 

umenia v Piešťanoch fi lm 
„Zem spieva.“ Spoločne so 
symfonickým orchestrom 
Košice a speváckym zborom 
Lúčnica.  Desiati členovia 
využili ponuku  z JDS 
Trebatice a užili si horúci 
deň na kúpalisku Vincov les. 
Našu tradičnú opekačku na 
poľovníckej chate sme kvôli 
veľmi teplému počasiu, aj 
kvôli kapacitným dôvodom 
neusporiadali. Namiesto 
nej sme 17. augusta 
zorganizovali letné posedenie 
v zasadačke kultúrneho 
domu. Dobrý guláš nám 
navarila Ľ. Štefanková                    
a ostatné pochutiny sme si 
priniesli sami. O dobrú náladu 
sa postaral harmonikár 
Michal Sedlák. Zišlo sa nás 
25 členov. Bolo to pekné 
popoludnie.
  Ako každý rok sa                                
v Piešťanoch „Pod mušľou“ 
uskutočnila prehliadka 
speváckych súborov z okolia 
pod záštitou JDS a Mestského 
úradu v Piešťanoch.  Z našej 
obce nás zastupoval Peter 
Žitnanský spolu s kolegyňou 
a ich fujarami. Zožali veľký 
potlesk. 

   
Koncom augusta sa nám 
podarilo zohnať vstupenky na 
predstavenie Radošinského 
naivného divadla pod 
názvom „Deti doby!,“ ktoré 
sa konalo v Dome umenia 
Piešťany. Pán režisér Štepka, 
i členovia tohto divadla sú 
zárukou kvality a zábavy. Túto 
možnosť využilo 20 členov 
našej JDS, ktorým sme 
prispeli na vstupenky. Aj touto 
cestou ďakujeme obecnému 
zastupiteľstvu a starostovi za 
každoročný príspevok. 
 Začiatkom septembra 2 
skupiny našich členov očistili 
a nanovo natreli zábradlia 
na lávkach pri detskom 
ihrisku a pri bývalej „Jednote“                            
v Strážoch. NA mimoriadnej 
schôdzi JDS (13.9.) sme 
chystali a pripravovali sa 
na výlet na Oravu. 27. 
septembra sme za účasti 
našich 23 členov zavinšovali 
našej jubilantke D. Miezgovej 
a odovzdali jej malý darček. 
Tá nás odmenila pekným 
pohostením. Pani T. Bučkovú 
navštívime dodatočne 
v domácom prostredí. 
Obom želáme hlavne veľa 
zdravia, pohody a pokoja. 
Pozdravujeme i všetkých 
tých, ktorí mali a majú svoje 
meniny a narodeniny, všetkým 
prajeme hlavne pevné 
zdravie. V septembri prežili 
pekný týždeň v kúpeľoch 
Dudince dva manželské páry 
z radov našej JDS.
   Mesiac o któber je mesiacom 
úcty k starším a preto sme v 
dňoch 3-4. októbra využili 
pekné slnečné počasie                   
a uskutočnili sme plánovaný 
výlet autobusom. Naša cesta 
smerovala na Klin, Turzovku 
a Starú Bystricu-Bytču. 

Výletu sa zúčastnilo našich 
15 členov a okrem nich ešte 
4 účastníci, ktorí sa stali 
novými členmi našej JDS.  
Užili sme si krásny dvojdňový 
výlet. Veľké poďakovanie 
patrí predovšetkým našej 
pokladníčke Evke Sedlákovej, 
ktorá vybavila všetko od             
A do Z, i keď mala za sebou 
veľmi ťažké dni. Aj tento výlet 
sme uskutočnili s podporou 
Trnavského samosprávneho 
kraja. Aj vďaka tomu sme 
spoznali ďalšie pekné miesta 
na našom Slovensku.
  V mesiaci október máme 
okrem pravidelného stretnutia 
(25.10.) naplánované brigády 
na cintorínoch. Pravda ak 
bude pokosené. Tak už teraz 
vás pozývam, hlavne tých 
mladších a tých, ktorí vládzu. 
Dátum a čas oznámime                    
v miestnom rozhlase.
 Toľko z našich bohatých 
aktivít. Množstvo ďalší nás 
ešte čaká. Nezabúdajte, že 
posledná streda v mesiaci 
patrí stretnutiam nás seniorov. 
Vždy sa tešíme na spoločné 
strávené 2-3 hodinky. 
  Celkom na záver som si 
nechala smutné udalosti. 
Z našich radov odišli do 
večnosti Lýdia Miháliková, 
Ing. Emil Štefanka a Ján 
Sedlák. Ďakujeme im, že 
boli našou súčasťou, a že 
sme ich poznali ako veselých                                                      
a správnych ľudí. 
Odpočívajte v pokoji, nech 
vám je slovenská zem ľahká. 
Pozostalým vyslovujeme 
úprimnú sústrasť. 
Nezabudneme! My ostatní 
nezabúdajme byť každé ráno 
vďační za to, že tu môžeme 
byť. Všetkým prajem pekné 
jesenné dni.
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Jednota dôchodcov informuje 
Anna Kubranová
za výbor JDS Krakovany

Členky JDS na výstave diel Alfonsa Muchu v Piešťanoch.                   Foto: -archív JDS-

Naša JDS na cestách

Pri  9,5m soche  Krista  nad  obcou 
Klin.                      Foto: -archív JDS-

                              Foto: -archív JDS-



Viacerí občania obce 

oslovili poslancov 

obecného zastupiteľstva 

ohľadne parkujúcich áut. 

Na Veternej ulici parkujú 

autá na chodníku.

C
hodník sa tým pádom 

stáva nepriechodný 

pre chodcov a autá 

ich vytláčajú na cestu. 

Vznikajú nebezpečné 

situácie, keď sa na ceste 

stretajú autá                  s 

chodcami.

  Nechajme   chodníky 

chodcom. Autá môžeme 

zaparkovať na svojich 

pozemkoch.

 Ulice v našej obci, až na 

pár výnimiek, sú úzke. 

Opakovaným parkovaním na 

ulici sťažujeme prejazd iných 

áut. Rovnako ponechaním 

áut na ulici, zbytočne 

komplikujeme zimnú 

údržbu – týka sa to hlavne 

Strážovskej ulice.

  Buďme k sebe tolerantní. 

Každý z nás môže urobiť krok 

vpred – neberme si vzor od 

iných ako zle parkujú.

 Obec  má  právo 

sankcionovať nesprávne 

parkovanie áut na základe 

zákona č 8/2009 Z. z.

Sankcia za nesprávne 

parkovanie je 78 € (pri 

zaplatení do 15 dní je to 52 €). 

Obec v tomto prípade využíva 

objektívnu zodpovednosť 

vlastníka vozidla.

 Veríme, že situácia                             

s  parkovaním áut v obci sa 

zlepší a obec nebude nútená 

pristúpiť k tomuto krajnému 

kroku.

  Myslime na najzraniteľnejších 

účastníkov cestnej premávky. 

Sú to chodci a zvlášť deti.

                                        -ocu-

Na december sa po prestávke chystá
Vianočná kvapka krvi

Aktuálne z nášho Červeného kríža

Miestna skupina 
Slovenského Červeného 
kríža v Krakovanoch 
(ďalej len MsSČK) v 
septembri pripravila už 
18.ročník Slávností jesene 
(samostatný článok na 
str.1). Okrem toho sa 
členovia jej výboru venovali 
aj ďalším aktivitám, ktoré 
si môžete prečítať v tomto 
článku. 

J
esenná výstava patrí 
organizačne k najväčším 
podujatiam MsSČK.                   

O jej zhodnotenie sme požiadali 
jej predsedníčku Elenu 
Krestovú: „Veľmi pekne chcem 
poďakovať nášmu výboru za 
obetavú prácu počas celého 
víkendu, svojich úloh sa zhostili 
veľmi dobre a zodpovedne. 
Ďakujem zamestnancom               
a zamestnankyniam obecného 
úradu za rýchlu a ochotnú 
prípravu celého areálu 
kultúrneho domu. Ďakujem 
všetkým vystavovateľom, ktorí 
svojimi aranžmánmi obohatili 
expozíciu výstavy, všetkým 
sponzorom, Obci Krakovany, 
Mikroregiónu nad Holeškou za 
zabezpečenie dopravy žiakov 
MŠ a ZŠ z okolia (tento rok vyše 
600 detí). Vďaka tomu, že sa 

počasie nakoniec zlepšilo sme 
mohli opäť zažiť peknú akciu, 
na ktorej sme prezentovali 
plody z našich záhrad. Ešte raz 
ďakujeme a budeme sa tešiť 
na 19.ročník slávností jesene 
na budúci rok.“
 Práca vo výbore MsSČK 
pokračovala ďalej. V októbri 
sa 4 členovia zúčastnili 
potravinovej zbierky 
Slovenského Červeného kríža 
v spolupráci so spoločnosťou 
Kaufl and. V piešťanskej 
pobočke obchodného domu 
vo štvrtok 12. októbra od 
14:00 h. do 21:00 h. zberali 
od dobrovoľných darcov rôzne 
potraviny, ktoré majú poslúžiť 
iným ľuďom, ktoré to najviac 
potrebujú. Vďaka dobrým 
ľuďom, ktorí túto myšlienku 
podporili mohli pomôcť  aj 
členom MsSČK a obyvateľom      
z našej obce.
     V októbri ešte plánujú navštíviť 
Špeciálnu školu vo Vrbovom                                                                 
a potešiť jej deti malými 
darčekmi. V rámci októbra-
mesiaca úcty k starším 
nezabudnú ani na návštevy 
najstarších svojich členov ale aj 
ostatných občanov obce. 
  Na spoločných stretnutiach 
zároveň výbor MsSČK 

pripravuje aktivity na posledný 
štvrťrok tohto roka. V sobotu 
9.decembra sa uskutoční 
posedenie s darcami krvi. Vo 
štvrtok 14. decembra sa bude 
konať obnovená Vianočná 
kvapka krvi v Kultúrnom dome 
v Krakovanoch. Kapacita 
odberového materiálu je však 
obmedzená, najlepšie bude, keď 
sa darcovia vopred zaregistrujú 
na e—mailovej adrese kvapka@
krakovany.sk. 
   Tradičný adventný punč bude 
tento rok na 3. adventnú nedeľu 
po sv. omši, ktorá sa začne 10:30 
h.  pred kostolom sv. Mikuláša. 
V sobotu 23.12. bude v našom 
kostole odslúžená večerná 
sv. omša ako poďakovanie za 
všetkých darcov krvi. 
   Na záver roka – 29. decembra 
výbor MsSČK pripravil stretnutie 
pri priehrade Čerenec, na 
ktorom vás privíta pán Hrádzny. 
  Ako  dodala  E. Krestová: 
„Advent začneme v nedeľu 
3. decembra spoločným 
stretnutím pri Kaplnke na 
Vinohradoch, kde spolu so 
zúčastnenými zapálime prvú 
adventnú sviecu. Zvážte 
prosím aj vy svoju účasť                                     
a navštívite s nami toto pekné 
miesto. Očakávame vás.“

Juraj FILO
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Členky výboru pomáhali pri príprave občerstvenia na jesennej výstave.     Foto: L. ŽitnanskýČlenky výboru pomáhali pri príprave občerstvenia na jesennej výstave.     Foto: L. Žitnanský

Parkovanie áut
v obci podľa

nových predpisov
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V Krakovanoch skoro 
každý pôsobil vo folklóre, 
tak som i ja ako malá 
školáčka začala svoje 
prvé krôčiky v detskej 
skupine. Zo všetkých 
vystúpení či už na 
slávnostiach, či pri 
rôznych príležitostiach 
mi učarovali folklórne 
svadby. 

H
rdo som kráčala 
vo svadobnom 
sprievode. Na jeho 

čele šiel koč ťahaný s koňmi, 
do kroku vyhrávala dychová 
hudba a za nimi množstvo 
krojovaných folkloristov                                           
a nakoniec zahraniční 
účastníci svadby. Cestu 
do domu ženícha, potom 
nevesty, do kostola a z 
kostola do Kultúrneho domu, 
lemovali obyvatelia Krakovian. 
Aj keď sa tieto „predstavenia” 
konali veľmi často, vždy 
to bola veľká sláva a pre 
návštevníkov neskutočný 
zážitok. Najmä spoločná 
zábava a pohostenie.  Na 
chodbe Kultúrneho domu sa 
sústredili staršie krojované 
ženy a predávali výšivky. Svoj 
rodinný rozpočet zlepšovali 
za neadekvátne ceny. Nikto 
nikdy nezaplatí tú mravenčiu 
prácu a hodiny pri slabom 
svetle s ihlou v rukách. 
Takýmto spôsobom sa 
dostalo za more aj množstvo 
našich krásnych krojov, čo 
mi je veľmi ľúto. Turisti boli 
z celého sveta ale najviac           
z USA.
 Folklórne svadby začala 
organizovať pani Anna 
Horanská,  neskôr v nich 
pokračovali i iné kolektívy. 
Záujem o ne časom klesal. 
Zhruba pred 20 rokmi 
som organizovala svadbu                      
s FS Lusk  pre pani Helene 
Baine Cincebeaux z Foridy. 
Helen mala klientelu, ktorú 
tvorili hlavne potomkovia 
Slovákov, ktorí prichádzali 
na Slovensko vyhľadávať 
svoje rodiny.  Tlmočil a pri 
vyhľadávaní pomáhal pán 
Martin. Odvtedy sme sa stali 
priateľmi. Za posledné roky 
prichádzajú k nám iba raz 
do roka a v malom počte. 
Tento rok niekedy v marci 

Helen objednala posedenie 
pre takúto malú skupinu 
na júl so slovami: „ príde aj 
páter Larry, ktorý tu bol so 
mnou na svadbe pred 20 
rokmi a dal si požiadavku, 
že keď ide na Slovensko, 
musí ísť do Krakovian. 
Nevie na tú nádhernú 
svadbu zabudnúť.” Veľmi 
ma to potešilo. Spomenula 
som si na kňaza, ktorí vedel 
Slovenské pesničky, stále 
tancoval, dokonca i na 
cigáňov. Prípravy vrcholili a 
asi 14 dní pred mi zavolal pán 
Martin.  „Helen ti hovorila, 
že príde páter? A vieš kto je 
to?.“  Nakoniec mi vysvetlil, 
že menovaný je biskup v štáte 
Pensylvánia Mons. Larry 
J. Kulic  a bude celebrovať 
omšu na sviatok Cyrila a 
Metoda v Nitre. Táto sa aj 
vysielala naživo na televíznych 
kanáloch.  Menovaný má 
korene z Kysúc a do svojho 
biskupského erbu si dal vložiť 
znak Slovenska. 
   Tento vzácny hosť, zavítal k 
nám do múzea, bol šťastný, 
že je znova v Krakovanoch 
vidí    naše   kroje   a    počuje 

pesničky. 
 Niektoré si s Folklórnou 
skupinou Krakovčanka             
i zaspieval. Tancoval, smial 
sa a tešil. Bezprostredný              
a úžasný človek. Na nič 
sa nehral, prirodzený                                    
a ľudský. Nadšený z múzea, 
zo zábavy a domáceho 
pohostenia. Dokonca  som 
dostala ponuku ísť mu robiť 
kuchárku za veľkú mláku. 
Aj po toľkých rokoch si 
nás s manželom pamätal. 
Odchádzal s lesknúcimi sa 
očami, a so slovami, že to 
bol jeho najkrajší zážitok                                                   
z celého pobytu na Slovensku 
všetkých účastníkov.  A zase 
v Krakovanoch. Pri týchto 
slovách nemôže zostať 
človek ľahostajný. Pri týchto 
slovách vám zovrie hrdlo, 
pohladí dušu a s úctou                          
a  láskou poďakujete všetkým 
folkloristom, ktorí robili a robia 
dobré meno našej dedine. 
Všetkým, ktorí popri svojich 
rodinných a pracovných 
povinnostiach a starostiach 
šíria krásu nášho dedičstva, 
robili a robia iných ľudí 
šťastných  aspoň na chvíľu.

Vzácny hosť v múzeu Za krakovskú bránu RECEPTY 
Hlasu KrakovianDaniela PISCOVÁ

ZAPEKANÉ BRAVČOVÉ 

KOCKY

Potrebujeme:

1300 g bravčového pliecka alebo 

krkovičky (alebo kombináciu),

4 veľké cibule,

1 cesnak,

1 väčšiu červenú papriku,

2 polievkové lyžice oleja,

1 čajovú lyžičku rasce,

1 polievkovú lyžicu grilovacieho 

   korenia,

1 polievkovú lyžice tekutého

   maggi korenia,

hladkú múku na zahustenie omáčky,

soľ

Postup:

Dáme si predhriať rúru na 250°C. 

Bravčové mäso nakrájame na 

kocky a dáme do pekáča. Pridáme 

nakrájanú cibuľu, cesnak a červenú 

papriku. Mäso v pekáči osolíme, 

posypeme grilovacím korením, 

pridáme rascu a tekuté korenie 

maggi. Nakoniec prilejeme olej                                                                                    

a všetko rukou poriadne premiešame. 

Pekáč dáme do rúry a necháme 

mäso osmažiť (neprikrývame). Pokiaľ 

sa ponáhľate, tak môžete zapnúť 

program horúci vzduch. Asi po 

desiatich minútach rúru otvoríme                

a mäso dôkladne premiešame (mäso 

už pomaly začína púšťať šťavu). 

  Rúru kontrolujeme častejšie                          

a vždy mäso premiešame, aby sa 

nepripálilo. Keď je mäso dozlatista 

upečené a šťava z neho sa vstrebala, 

stiahneme v rúre teplotu na 180°C.  

Mäso podlejeme s asi 500 ml horúcej 

vody, premiešame, priklopíme veko 

a necháme dusiť. Dusíme ho kým 

nezmäkne a medzitým občas opäť 

premiešavame a podľa potreby 

dolievame teplú vodu. Kaď je 

mäso mäkké, zahustíme omáčku 

múkou. Mäso ešte dochutíme 

soľou. Pomocou červenej papriky 

má omáčka krásnu farbu a chutní 

skvele. Podávame so zemiakovou 

kašou, zemiakmi alebo s chlebom. 

Dobrú chuť!

                                                 -red-Foto:  biskup mons. Larry J. Kulic a manželia PiscovíFoto:  biskup mons. Larry J. Kulic a manželia Piscoví



Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ

Na známosť sa všetkým 
dáva, že čas prázdnin sa 
uzatvára. Každé jedno z 
detí, nech 4. septembra 
2023 o 9 hodine do školy 
letí. I vám sa zdá, že letné 
prázdniny sa začali len 
nedávno? 

A 
ubehli opäť veľmi rýchlo. 
Nuž, taká je realita. 4. 
septembra 2023 sme 

slávnostne odštartovali nový 
školský rok 2023/2024.
  Po horúcich augustových 
dňoch prišiel september a s ním 
aj začiatok nového školského 
roku. Dvor našej školy sa po 
dvoch mesiacoch prázdnin opäť 
zaplnil štebotom spolužiakov, 
ktorí sa dlhšie nevideli, rodičov 
odprevádzajúcich svoje ratolesti 
do školy a aj nás zamestnancov.
 V dave, ktorý sa zhromaždil 
na školskom dvore, bolo vidieť 
mnohé známe tváre, ale i tváre 
nových žiakov, najmä prváčikov, 
pre ktorých bol tento deň veľmi 
výnimočný. V ich očkách bolo 
vidieť radosť, ale i malé obavy. 
V tomto školskom roku ich 
nastúpilo do školy 14.    Tradične 
sa žiakom i rodičom prihovorila 
pani riaditeľka Mgr. Eva 
Seitlerová. Privítala “starých” 
i nových žiakov – prváčikov. 

Predstavila pedagogických 
i nepedagogických 
zamestnancov školy, s ktorými 
sa budú stretávať naši žiaci i 
rodičia v tomto školskom roku. 
Veríme, že nielen zamestnanci 
školy ale aj starší žiaci budú 
našim prváčikom ochotní 
vždy dobre poradiť a pomôcť. 
Nasledoval krátky  príhovor 
pána starostu Mgr. Františka 
Klinovského a potom program, 
v ktorom štvrtáci slávnostne 
privítali a predstavili nových 
spolužiakov, prvákov. Každý 
dostal od OÚ Krakovany box na 
pomôcky a od ZRŠ zásterku na 
výtvarnú výchovu. Po programe  
sa všetci rozišli do tried.
 V tomto školskom roku do lavíc 
našej školy zasadlo  61 žiakov, 
ktorí sa budú učiť v 4 triedach. V 
škole budú vyučovať 4 učiteľky,1 
katechéta, 2 vychovávateľky 
a 1 asistentka.   Škola dáva  
možnosti uspokojiť  túžby 
po rôznych vedomostiach, 
ale zároveň dáva priestor a 
možnosti rozvíjať záujmy a talent 
v tradičných i novovytvorených 
záujmových útvaroch a 
v odboroch tanečnom a  
výtvarnom, ktoré u nás má CUŠ 
sv. Gorazda Vrbové. Žiakov 
čaká rad podujatí kultúrneho aj 
športového charakteru, súťaže 
a množstvo iných aktivít, ktoré 
už majú na našej škole tradíciu.  
Mnohí  žiaci v predchádzajúcich 

rokoch šírili dobré meno našej 
školy na rôznych súťažiach, 
preto veríme ,že sa aj v tomto 
školskom roku do nich zapojíme 
s veľkým elánom.
 Škola bude zas po 2 
mesiacoch plná života, detskej 
vravy, spevu a tanca, ako i 
napätia pred písomkou či 
skúšaním. Ale bude to najmä 
ďalších 10 mesiacov, keď sa s 
dôverou budú môcť obrátiť na 
svojich učiteľov, ktorí im budú 
odovzdávať nové vedomosti, 
skúsenosti.
 Rodičom želáme veľa 
trpezlivosti, pokoja a 
odhodlania, aby  s láskou 
podporovali  deti v ceste za 
dosiahnutím čo najlepších 
výsledkov. Buďte im oporou a 
útechou, podporujte ich v tom, 
čo ich baví a ide im najlepšie. 
Podajte   im  pomocnú   ruku  v 

tom, čo ich trápi.  Milí kolegovia, 
nám želám veľa radosti a 
spokojnosti pri výkone nášho 
krásneho povolania. Robme 
ho s láskou, pokorou, s cieľom 
rozvíjať to, čo naši žiaci vedia, 
stavajme na základoch, ktoré 
sme im dali po minulé školské 
roky, rozvíjajme ich vedomosti a 
talent.  Podporujme a motivujme 
ich k tomu, aby chceli sami 
získavať nové vedomosti.
  Veríme, že sa všetkým bude 
dariť a že budú chodiť do našej 
školy s radosťou i hrdosťou.  
A zasa môžeme začať siať, 
polievať, kypriť, aby sme v júni 
pozbierali čo najbohatšiu úrodu. 
Nezabudnime, že začiatok 
školského roka je príležitosťou 
pre nové začiatky a možnosti.
  Tak hor sa do nových 
dobrodružstiev a výprav za 
vedomosťami! 

Otvorenie školského roka
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Zo života základnej školy

Retrodiskotéka sa vydarila
Ďalšia vydarená  zábava 
je za nami. Niekoľko 
týždňov príprav - plagáty, 
vstupenky, oslovovanie 
sponzorov, výzdoba a 
príprava sály aj upratovanie 
“po” - stálo za to. 

R
etro diskotéka sa 
každoročne nesie v 
duchu dobrej zábavy.  

Inak to nebolo ani tento 
rok. Tak ako vždy, aj teraz 
sa tu hostia  zišli v  hojnom 
počte. S úsmevom na tvári, 
prekypujúcou energiou a 
dobrou náladou. Všetci sa 
výborne zabávali a tak nečudo, 
že sa im ťažko rozchádzalo v 
skorých ranných hodinách.
   Zábavu zorganizovalo 
RZ pri ZŠ Krakovany  pre 
svojich priaznivcov, členov 
a obyvateľov. Otvorila ho  

riaditeľka školy, ktorá privítala 
prítomných hostí a poďakoval 
im, že prijali pozvanie.  Do 
tanca  hral  a výborne zabával 
DJ Boris Seitler. Nechýbala 
súťaž o naj retro ženu a muža, 
výborné občerstvenie, domáce 
koláčiky.  O polnoci bola 
tradične  vylosovaná  tombola 
.Základná škola veľmi pekne 
ďakuje všetkým hosťom, 
ktorí sa zúčastnili   a prijali 
pozvanie na toto už tradičné 
kultúrne podujatie  a veríme, 
že príjmu pozvanie aj na ďalšie. 
Aj touto formou sa chceme 
poďakovať  výboru 
rodičovského združenia, 
sponzorom a všetkým 
zúčastneným za prípravu 
akcie, na ktorej sa  ľudia mali 
možnosť uvoľniť a vybočiť 
zo zabehnutých koľají 

všedných dní. Výťažok zo 
zábavy poputuje do pokladne 
rodičovského združenia.

  Ešte   raz  veľmi  pekne   ďa-
kujeme. 
  -žiaci a zamestnanci školy-
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Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ
Aj tento rok zorgani-
zovala  ZŠ  Krakovany  
letnú prázdninovú 
činnosť – čo v preklade 
znamená denný letný 
tábor pre deti z tunajšej 
ZŠ. Denný tábor je 
službou  pedagógov 
školy a ŠKD pre rodičov 
na zabezpečenie 
starostlivosti o ich deti, 
ktoré počas letných 
prázdnin chcú svoj 
voľný čas tráviť v 
spoločnosti kamarátov 
pri športe, hrách a 
iných voľnočasových 
aktivitách. 

V  
termíne od 3.júla 

do 14. júla  sa LPČ 

zúčastnilo dovedna  

25 detí. Bohatý a pestrý 

program plný zážitkov, 

relaxácie, poznávania 

a oddychu si pre deti 

starostlivo pripravili 

pedagógovia zo školy. 

Program  sa zameriava na 

športové aktivity a pohyb  

v priestoroch školy, ale 

najmä na školskom dvore,  

pobyt v prírode a turistika, 

tvorivé a výtvarné dielne, 

ku l t ú r no -poznávac i e 

aktivity, spoločenské hry. 

Nezabúdame na obľúbenú 

súťaž      bingo,     riešenie 

hlavolamov, tanec a na 

tvorivé dielne. Tento rok 

sa do činnosti zapojila aj 

MsK Piešťany Mestská 

knižnica Piešťany rámci 

projektu Túlavá knižnica 

zavítala k nám do školy 

dvakrát.  V  stredu  6.7.- 

Ako sa to všetko začalo-  

prezentáciou knihy Kristy 

Bendovej Opice z našej 

police spojenú s literárno-

výtvarným workshopom  

a  12.7.  utorok - Deti v 

zelenom, prezentáciou 

umeleckého mesačníka 

Slniečko spojenú s 

l i t e r á r n o - v ý t v a r n ý m 

workshop. Zaujímavým 

podujatím bola aj návšteva 

kreatívnej dielne  Legovňa 

z Piešťan pod vedením 

skúsených animátorov s 

obľúbenou stavebnicou 

LEGO. Pre deti bol 

zabezpečený pitný režim a 

obed v školskej jedálni.

 Okrem výletov a tvorivých 

dielní si užili aj   kúpanie 

v bazéne  na školskom 

dvore,   vychádzky na 

detské ihrisko a zmrzlinu. 

 Deti prežili krásne dva 

prázdninové týždne a 

určite majú na čo pekné, 

zábavné a trošku aj náučné 

spomínať. Ďakujem 

všetkým pedagógom za 

perfektne pripravené akcie 

a činnosti pre naše deti. 

Denný letný tábor
Dňa 10.10. 2023 sa žiaci  našej 
školy zúčastnili exkurzie do 
spoločnosti Plantex , ktorá 
ponúka široký sortiment ovoc-
ných stromov i okrasných ras-
tlín. Táto spoločnosť je zapo-
jená aj do programu „Školské 
ovocie“. 

V 
tomto programe ide o pravidel-
né zabezpečovanie dodávok 
ovocia, zeleniny a vybraných 

produktov z ovocia a zeleniny do 
škôl. Naši žiaci sa dozvedeli veľa 
zaujímavých informácií o ovocných 
stromoch a okrasných rastlinách, 
zbere a uskladňovaní ovocia. Prez-
reli sme si okrasnú časť záhradného 
centra a oboznámili sa ovocnými 
stromami aj kríkmi, ktoré sa tu na-
jskôr pestujú v ovocnej škôlke. Plan-
tex ročne vypestuje a exportuje 1,5 
milióna rastlín. Boli sme si pozrieť 
aj ovocný sad. Ovocie sa tu oberá 
ručne do tašiek klokaniek / ober-
ači ich majú zavesené na prednej 
časti trupu/, do ktorých sa zmestí 
až 12 kg jabĺk, opatrne sa vysýpajú 
do veľkých debien, do ktorých sa 
zmestí až 330 kg jabĺk. Sady majú 
plochu 220 futbalových ihrísk. Pred 
mrazmi chránia pracovníci stromy 
parafínovými sviecami, vodou aj vr-
tuľníkmi. V triedičke sme videli ako 
sa jablká z veľkých debien pomo-
cou bazéna dostanú na pás, kde 
sa potom triedia. Nazreli sme aj do 
obrovských komôr - skladov,  spál-
ní, kde jablká bez prístupu kyslíka 
pri teplote 1 až 2 stupne spinkajú a 
preto sú dlho čerstvé, ako keby sme 
ich odtrhli zo stromu. Na záver sme 
jabĺčka aj ochutnali . Už teraz vieme, 
že vždy, keď budeme jabĺčko jesť, 
si predstavíme, koľko práce za tým 
všetkým stojí. Exkurzia sa všetkým 
žiakom veľmi páčila, odniesli si plno 
dojmov a nových vedomostí.

Exkurzia v Plantexe

Eva Seitlerová, riaditeľka ZŠ



Po necelej dvojmesačnej 

prestávke sa 4.septembra 

otvorila brána škôlky. 

Tešili sme sa a privítali  47 

usmiatych tváričiek. 

S
počiatku to nebolo 

ružové. Odlúčiť sa od 

svojich najbližších, žiť v 

kolektíve so svojimi rovesníkmi, 

vedieť sa podeliť, podriadiť  sa 

škôlkarským pravidlám nie 

je pre každého jednoduché, 

ale tak ako vždy cez slzičky a 

úsmevy sme to zvládli rýchlo 

a veľmi dobre. Mesiac prešiel 

ako voda a my sme už úplne 

v bežnom škôlkarskom režime 

naplnenom kopcom aktivít, 

zážitkov, radosti a hlavne 

detskej spokojnosti. Teplé 

počasie nám dovoľovalo veľa

času tráviť s deťmi na školskom 

dvore z čoho mali chlapci – 

futbalisti najväčšiu radosť, hrať 

futbal. Dievčatká sa starali o 

svoje bábätká v kočíku, piekli 

koláčiky v pieskovisku a čo 

nás učiteľky najviac potešilo, 

rozvíjať pohybové zručnosti na 

veľkej trávnatej ploche  a nie v 

preplnených triedach.  

 Prosocionálne hry otužili 

detský kolektív priateľským 

správaním, ktoré upevňujeme 

pri každodenných činnostiach 

čo považujeme za veľmi 

dôležité, lebo hodnoty ako 

slušnosť,  úcta, pokora, láska, 

priateľstvo, pravdovravnosť, 

trpezlivosť.... sa začali aj u 

detí vytrácať. Kreatívnosť, 

zručnosť, fantáziu nielen detí,  

učiteliek, ale aj rodičov  si 

veľmi vážime.  Oceňujeme  

spoluprácu rodičov, ktorí nám 

pomohli vytvoriť a obohatiť 

jesennú výstavu v záhrade KD, 

kde vyrástla jesenná cukráreň 

s pani cukrárkami naplnená 

fantastickými jesennými 

„dobrotami.” 

ĎAKUJEME ZA PERCENTÁ

Naša veľká vďaka 

patrí Vám všetkým,                                                                                                          

ktorí ste darovali podiel zo svojej 

dane  SRRZ – RZ pri Materskej 

škole v Krakovanoch.                                                             

V mene detí materskej školy 

veľmi pekne ďakujeme !!!                                                                     

Vaše peniaze využijeme 

na skvalitnenie výchovno 

– vzdelávacieho procesu, 

nákup hračiek pod stromček 

a koberca do triedy mladších 

detí.

OKTÓBER

Milá babka, milý dedko,
znamenáte  pre mňa všetko.
Častokrát sa so mnou hráte,

rozprávočky rozprávate.
Preto v dnešný veľký deň,
povedať chcem ďakujem.  

Zo srdiečka želajú deti 
z Materskej školy v 

Krakovanoch      

Škôlka plná radostí, aktivít a detí

Zo života materskej školy

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ
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Túlavá knižnica
opäť v našej škôlke

Spolupráca s Mestskou 

knižnicou v Piešťanoch 

naďalej funguje. Naši 

„veľkáči“ -   čitatelia získali 

čitateľský preukaz na základe 

ktorého si môžu bez toho, aby 

vycestovali zapožičať knihu 

a okrem toho zúčastniť sa 

hravého čítania spojeného 

s tvorivými dielňami, či 

divadelného predstavenia 

priamo v materskej škole.

Z
amestnanci knižnice 

pravidelne navštevujú 

našu škôlku s knihami 

na výmenu. Prekvapením                               

a spestrením bola októbrová 

návšteva, kedy s knihami 

prišla bábkoherečka Barborka 

Zamišková a spolu s výmenou 

nás potešila s krásnym poučným 

divadielkom o priateľstve                            

a zahrala deťom rozprávku                   

O Guľkovi Bombuľkovi. Nebolo 

to jej prvé stretnutie, pretože 

už tento školský rok nám stihla 

zahrať rozprávku O repe a O koze 
rohatej. Touto cestou chceme 

pestovať a budovať u detí vzťah 

ku  knihám, novým informáciám                                 

a návykom k povinnostiam priniesť 

a vrátiť knihu v dohodnutom 

termíne.

-aš-



Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ

Návrat chladnejších teplôt, 
jesenných farieb, príroda 
sa mení pred našimi očami 
a naznačuje, že jeseň je už 
ofi ciálne tu. Malé ozdobné 
tekvice, veľké oranžové 
tekvice , sušené listy 
vínnej révy,  šišky ,ovocie, 
zelenina a výtvory  od 
výmyslu sveta.

T
o všetko bolo  možno 
vidieť v záhrade kultúrneho 
domu v dňoch 23.-25.

septembra ,kde  sa konal ďalší 
ročník Slávností jesene pod 
názvom:„ Sladko na tekvicovom 
dvore“, ktorý organizovala MsS 
ČK.
  Naša škola túto výstavu ani 
tento rok nevynechala a tvorivo 
sa zapojila. Tento ročník sme si
zvolili  tému a vytvorili v spolupráci 
s rodičmi „ Špajzu plnú dobrôt.“ 
Už  od začiatku roka deti s pani 
učiteľkami vyrábali  výrobky  od 
výmyslu sveta. Využívali pri tom  

odpadový  materiál,  drevo, 
papier, sklené poháre,  rôzne 
prírodniny, akrilové a temperové
farby a mnoho ďalších 
materiálov. Šikovní rodičia 
tvorili s deťmi i doma a hotové 
výstavné kúsky nosili do školy 
alebo priamo na výstavu. 
Všetka príprava vyvrcholila 

v piatok  kedy za pomoci 
šikovných mamičiek sme 
všetko naaranžovali v záhrade 
kultúrneho domu. Vďaka 
patrí pani vychovávateľkám 
,pedagógom a všetkým,  
ktorí akýmkoľvek spôsobom 
prispeli k jesennej nádhere. 
Sme  naozaj veľmi vďační, že 

môžeme vždy rátať s podporou 
našich rodičov.
   So   žiakmi   sme výstavu 
navštívil v pondelok 
25.septembra. Potešila malých 
i veľkých, ktorí si pochvaľovali, 
že bolo na čo pozerať.

Jesenná výstava

Zo života základnej školy

Rozlúčka so štvrtákmi
“Začali ste maličkí,

teraz ste už veľkí.

Najviac ste však podrástli

v očiach pani učiteľky...“ 

N
ajvzácnejšie v živote 

nie sú veci, ale prežité 

chvíle. Niektoré 

pretrvajú akoby večnosť, iné sú 

len krátke okamihy, ale rovnako 

významné. Všetky jednotlivé 

kúsky dotvárajú skladačku 

nášho života. Medzi najkrajšie 

časti tohto diela patria 

určite aj okamihy na  škole.

   Naši milí štvrtáci… Štyri roky 

nášho spoločného putovania 

ubehli veľmi rýchlo. Z malých 

vyplašených prváčikov sú dnes 

veľké štvrtácke osobnosti. 

Preto Vám, milí štvrtáci, 

prajeme, aby ste v každej chvíli 

svojho života mali na pamäti, 

že všetko sa dá zvládnuť… 

Spomeňte si na svoje začiatky, 

prvé písmenká, prvé napísané 

riadky… Každá skúška, pred 

ktorou raz budete stáť, sa 

dá vyriešiť: s vytrvalosťou, 

ochotou a láskou. Lúčenie je 

vždy ťažké, o to viac, keď sa 

lúčia tí, ktorí si veľmi prirástli 

k srdcu. Štyri roky ubehli ako 

voda a štvrtáci opúšťajú našu 

miniškoličku, aby pokračovali 

v štúdiu na druhom stupni. 

Bude nám všetkým za nimi 

veľmi smutno. Aj slzy boli, 

aj objatia, aj vrúcne slová. 

  Zo srdca ďakujeme za celé 

štyri roky plné tvorivosti, 

radosti, nadšenia a vzájomného 

obohacovania. Rodičom 

ďakujem za ústretovosť, 

porozumenie a spoluprácu.  

Do Vašich ďalších dní Vám 

prajeme veľkú chuť do práce a 

vytrvalosť ísť za svojím cieľom 

až do úspešného konca. 
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Eva Seitlerová, riaditeľka ZŠ
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Jednou z 

najdôležitejších úloh 

vyspelého národa 

je vysporiadanie sa                 

s chybami a negatívami  

minulosti. Bez emócií, 

ale pomocou diskusie          

a odbornej verejnosti.  

M
otiváciou takéhoto 

konania nie je určiť 

vinníka, ale nájsť 

a pomenovať problém, 

aby mohla spoločnosť 

ďalej napredovať. Vo 

svete sa stretávame, že 

sa predstavitelia majoritnej 

väčšiny verejne ospravedlnili 

tým, ktorým bolo ublížené 

alebo boli nejako inak 

perzekvovaní či potláčaní. 

Po takomto akte môže 

spoločnosť pokračovať           

v rozvoji a rásť.

  Na Slovensku máme 

práve s týmto značný 

problém. Tak ako sme sa 

ešte nedokázali vyrovnať so 

zločinmi počas vojnového 

Slovenského štátu, tak 

sme to nedokázali ani                                                           

s totalitným režimom rokov 

1948-1989. Spoločnosť 

sa ani nestačila spamätať, 

a z jedného autoritárskeho 

režimu prešla do druhého.

  Po krutých 50-tych rokoch, 

kedy sa vedúca strana 

vysporadúvala s odporcami, 

nastalo mierne uvoľnenie 

systému spôsobeného 

smrťou Stalina nahradeného 

„liberálnejším“ Chruščovom. 

Na rozdiel od východnej 

časti Nemecka, kde 

obrovská nespokojnosť 

s politickou situáciou 

vyvrcholila prekvapivým 

postavením Berlínskeho 

múru, pádu ktorého si 

Nemci pripomínajú v 

novembri. Víťazné mocnosti 

si Berlín rozdelili na štyri 

časti: francúzsku, britskú, 

americkú a sovietsku. 

   Rozdelením Nemecka 

sa tak bývalé hlavné mesto 

dostalo do novovzniknutej 

NDR s priamym vplyvom 

ZSSR a totalitnou vládou. 

Keď sa pýtam známeho: 

“na čo staviaš múr okolo 
svojho pozemku?“ Ten 

sa prekvapene pozrie 

a odpovie mi: “Lebo 
nechcem aby sa mi niekto 
nepovolaný dostal dnu.”

Takže sa tou istou logikou 

môžeme použiť rečnícku 

otázku: “Prečo bol 
postavený berlínsky múr? 
Aby už nemohlo utiecť viac 
ako 2,7 mil. obyvateľov na 
Západ za lepším životom.”
 Medzi rokmi 1949-až po 

postavenie prvej fázy múru 

to bolo skutočne toto číslo. 

Toto obdobie je jedno             

z najtvrdších, každý kto sa 

pokúsil prejsť cez múr, mal 

byť zastrelený.

   Situácia na našom území 

bola o niečo uvoľnenejšia 

a po smrti Gottwalda 

začali prenikať do našej 

spoločnosti prvky trhovej 

ekonomiky a miernejšia 

verzia režimu. Rozmach 

zaznamenala aj naša 

obec hlavne v oblasti 

stavebníctva. Do roku 

1965 bolo postavených 79 

rodinných domov a ďalších 

168 zrekonštruovaných. 

Okrem toho prešli výraznou 

rekonštrukciou obe budovy 

školy. Naplno sa rozbehla 

výroba v obecnej tehelni 

ktorá vyrábala 30.000 tehál 

ročne.

  Taktiež sa oživilo námestie, 

bolo vysadených 200  kríkov 

a 35 stromov. V roku 1964 

bol              zrekonštruovaný 

strážovský cintorín                       

a krakoviansky kostol. 

Dlhoročný zvonár p. Blaško 

zomrel. A keďže ho nemal 

kto nahradiť, prerobila sa 

zvonica na elektrický pohon.

 Pokračovali aj tzv. akcie 

“Z” venované výstavbe 

kultúrneho domu. Keďže                                                                        

z  tohto dôvodu práce 

šli veľmi pomaly, 

dobudovaný bol až                                                                    

v roku 1966  odborníkmi                

z Divadelných dielní Martin, 

kedy v  ňom dobudovali 

javisko. V ďalšom roku sa 

v Krakovanoch uskutočnili 

VIII. Krajské slávnosti 

piesní a tancov, kvôli čomu 

bol pri Kultúrnom dome 

vybudovaný amfi teáter                 

a celý areál dostal oplotenie.

Koniec 60., ale prakticky 

i celé 70. roky boli silne 

poznačené krízou režimu 

z roku 1968 – vpádom 

vojsk Varšavskej zmluvy 

do Československa                                              

a následnou snahou vládnej 

garnitúry o normalizáciu. 

Toto obdobie sa bytostne 

dotýkalo života obyvateľov a 

ovplyvňovalo aj medziľudské 

vzťahy, podobu obce                         

i každodenný život všetkých 

generácií. Aj preto výstavba 

a infraštruktúra Krakovian 

nepostupovali už takým 

výrazným tempom.                            

A vytvoril sa pomyselný,                  

i skutočný múr okolo celej 

republiky.

Múr
Andrej Filo

Ofi ciálne výsledky volieb do NR SR 
2023 v obci Krakovany
Krakovany 30.09.2023
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Keďže leto patrí medzi 

obdobie, ktorého väčšinu 

času trávia rybári pri vode, 

nebolo tomu inak ani tento 

rok. Letné prázdniny sme 

započali sústredením 

juniorov v prívlači pod 

vedením trénerov juniorov 

Juraja Václavíka a Lukáša 

Hollého, ktoré sa konali 

na VN Čerenec, kde sme 

boli zabývaní a odtiaľ 

sme následne v sobotu a 

v nedeľu šli trénovať lov 

jalcov, ostriežov a boleňov 

na Váh. 

T
ento rok sme si túto akciu 

ozvláštnili a rozhodli sme 

sa Váh tentokrát splavovať 

na člnoch. Pre väčšinu  to bola 

nová skúsenosť, ktorá priniesla 

množstvo krásnych zážitkov. 

Okrem toho sme si opäť 

vyskúšali niečo nové a to lov 

jalcov z člna. 

  O 2 týždne sme sa spolu 

s bratom Paťom zúčastnili 

pretekov v love kaprov                           

s názvom Púchovský kapor, 

ktoré sa uskutočnili na VN Ihrište 

v Púchove. Jedná sa o menšiu 

priehradu, ktorá má svoje čaro 

tým, že je priamo v horách, 

obkolesená lesmi. Po minulom 

roku, kedy sme sa spoločne 

umiestnili na 1.mieste, sme 

tento rok 48hod bojovali a naša 

snaha sa nám vyplatila pekným 

2.miestom. 

   Posledný augustový víkend sa 

konalo 2.dvojkolo 1.ligy v LRU 

prívlač. Tentokrát sme lovili na 

Váhu, konkrétne na úseku od 

Ilavy po Trenčín. V sobotu sa 

nám ako tímu veľmi nedarilo               

a ešte to celé sťažila silná búrka, 

kvôli ktorej sme boli nútení 

preteky prerušiť. To malo veľký 

vplyv na zmenu prietoku rieky. 

Búrka spôsobila silné zakalenie 

rieky a silný prúd, čo bolo 

dôvodom zrušenia nedeľného 

kola, nakoľko by bolo brodenie 

v takých podmienkach príliš 

nebezpečné.

  Druhý septembrový víkend 

sa uskutočnili medzinárodné 

majstrovstvá Českej republiky 

v love na prívlač v Prahe. 

Z Krakovian sa na týchto 

pretekoch zúčastnili Matej 

Augustín a Lukáš Horňák, pri 

čom doprovod a odborné rady 

im poskytovali Miro Augustín 

a Patrik Predný. Najlepšie sa 

zo slovenských pretekárov 

darilo Maťovi Augustínovi, 

ktorému sa podarilo umiestniť 

na krásnom 1.mieste                                                                 

a stal sa tak medzinárodným 

majstrom Českej republiky do 

20 rokov v love na prívlač pre 

rok 2023. Všetko to je hlavne 

vďaka hodinám, ktoré Maťo 

trávi trénovaním pri vode, 

čo je kľúčom k úspechu a v 

neposlednom rade podporou 

zo strany rodičov, nakoľko                

s ním boli ochotní ísť priamo 

do Prahy zoznámiť sa s traťou 

a podmienkami, ktoré si pre 

juniorov organizátori pripravili. 

  V dňoch 16. a 17.9. sme sa 

ja a Maťo Augustín zúčastnili 

pretekov v love pstruhov 

dúhových, ktoré sa konali            

v Orvišti. Nezvyčajne vysoké 

septembrové teploty mali 

za následok pomerne veľmi 

nízku aktivitu pstruhov. Bolo 

pomerne náročné uloviť cieľovú 

rybu, no aj tak sa nám spolu                                

s Maťom podarilo dáke pstruh 

uloviť. Celkovo medzi všetkými 

zúčastnenými nám to nestačilo 

na popredné priečky, ale 

podarilo sa mi uspieť v kategórii 

žien v sobotu na 2.mieste a v 

nedeľu na 3.mieste.

  Predposledný septembrový 

víkend sa uskutočnilo 

3.dvojkolo 1.ligy v LRU prívlač. 

Tentokrát sme cestovali na 

východ do Vranova nad Topľou, 

kde sme lovili na rieke Ondava. 

Hlavnou násadou boli pstruhy 

dúhové. Na týchto pretekoch 

sme pretekali za náš tím všetci   

z Krakovian a to ja, Paťo, Maťo a 

aj Miro Augustín a Pavol Predný 

nám robil odborného poradcu. 

Počas tohto víkendu kedy 

Mirko Augustín prvýkrát chytal 

ligu sa mu podarilo zahviezdiť 

a v sobotu sa umiestnil na 

krásnom 2.mieste v sektore a v 

nedeľu na 5. mieste v sektore, 

čím podržal celý tím a výrazne 

prispel k lepšiemu celkovému 

umiestneniu v rámci 1.ligy za 

rok 2023. Celkovo sa nám 

všetkým pomerne dobre darilo 

a podarilo sa nám posunúť v 

celkovom  poradí  za  rok  2023 

na pekné 7.miesto.

 Dňa 30.9.2023 sa uskutočnili 

preteky v love pstruhov 

dúhových čisto pre ženy, 

ktoré sa konali v Banskej 

Bystrici. Z celkového počtu  20  

prihlásených pretekárok sa mi 

podarilo umiestniť na peknom 

4.mieste. Tieto preteky boli 

dôkazom toho, že rybačka nie 

je šport len pre mužov ale je 

množstvo žien na Slovensku, 

ktoré sa tomuto peknému 

koníčku venujú.

  Dňa 7.10.2023 sa uskutočnili 

pstruhové preteky v Púchove, 

na ktorých sme sa z Krakovian 

zúčastnili ja, Paťo, Maťo                       

a Mirko Augustín. Ani na týchto 

pretekoch nebola aktivita 

rýb zrovna vysoká, no Mirko 

Augustín vedel čo robiť a ako 

presvedčiť pstruhy k záberu čo 

mu stačilo na krásne 5.miesto 

vo veľmi silnej konkurencii 

pretekárov, z ktorých niektorí sú 

niekoľkonásobní majstri sveta            

v tejto  disciplíne.  Maťo   obsadil

pekné 28.miesto. nám s Paťom 

sa až tak veľmi nedarilo na 

týchto pretekoch.

  Okrem pretekov sme trávili 

množstvo času  na rybách 

prevažne na rieke Váh, priehrade 

VN Čerenec a VN Chtelnica. 

Niektorým sa nám podarilo tento 

rok zvýšiť si osobné rekordy 

veľkosti ulovených rýb a to mne 

ulovením kapra s hmotnosťou 

23,7kg alebo Paťovi ulovením 

šťuky na Oravskej priehrade 

dĺžky 107cm. 

  Musím zhodnotiť, že zatiaľ je 

tento rok opäť pre nás rybárov 

výživný, máme nové zážitky               

a množstvo nových skúseností. 

Samozrejme, by nič z tohto 

nebolo možné bez podpory zo 

strany našich rodičov, ktorým 

touto cestou veľmi pekne 

ďakujem. Ešte nás čaká počas 

jesene viacej zaujímavých akcií, 

ale o tých zasa nabudúce.

  október 2023 » Hlas Krakovian » 11

 Tento rok je pre rybárov bohatý
Soňa Predná



Na Strážovské hody sa hralo tradičné futbalové El Clásico 
starých pánov Stráže - Krakovany. Stráže tentoraz podľahli 
Krakovanom 1:4, po polčase 1:1. 

Hodové “El Clásico” 

po rokoch pre Krakovany

Strelcami gólov boli len Krakovany: 
Vojtech Kališ (1x riadny a 1x vlastný 
gól), Marcel Hornák, Marek Urban a Lu-
káš Daněk.  Stretnutie  rozhodoval  roz-
hodca Rudolf Frič z Trnavy.
História zápasov:
5.9.2015 Krakovany-Stráže 3:1

17.10.2015 Stráže-Krakov. 4:4
10.9.2016 Krakov.-Stráže 2:3

15.10.2016 Stráže-Krakov. 1:3
14.10.2017 Stráže-Krakov. 3:4

13.10.2018 Stráže-Krakov. 8:2
12.10.2019 Stráže-Krakov. 1:1

9.10.2021 Stráže-Krakov. 2:1
15.10.2022 Stráže-Krakov. 3:0

14.10.2023 Stráže-Krakov. 1:4

Vzájomná bilancia zápasov: 

Stráže        4  2  4    27:24   14 b.

Krakovany 4  2  4    24:27   14 b.

Najlepší strelci El Clásica: 

Kamil Miezga - 4 góly,

Matúš Kubran - 4 góly,

Peter Seitler - 3 góly,

Zdeněk Šurín - 2 góly,

Miroslav Žitňanský -2 góly,

Roman Valo - 2 góly,

Daniel Hlaváč - 2 góly,

Róbert Žažo - 2 góly,

Dušan Žažo - 2 góly,

Daniel Žák - 2 góly a viacerí strelci po 
jednom góle.

Peter Franko
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STRÁŽESTRÁŽE

KRAKOVANYKRAKOVANY

KELOVÁ BABA

Potrebujeme:
500 g mletého mäsa,
1 celý kel (asi 400 – 500 g),
2 celé vajcia, 50 g masla,
1 väčšiu cibuľu, 2 strúčky cesnaku,
1 – 2 čajové lyžičky majoránky, soľ

Postup:
   Kel opláchneme, prepolíme, vložíme 
do hrnca s vodou a necháme prejsť 
varom (keď sa začne variť, tak ešte 
necháme asi 5 minút) – potom kel 
scedíme a necháme ešte chvíľku 
vychladnúť.
 Medzitým si  pokrájame cibuľu 
na kocky a opražíme ju na masle 
dosklovita. Cesnak prelisujeme cez 
lis na cesnak a potom rozmiešame so 
soľou. Kel si nakrájame na slížiky ako 
kapustu a zmiešame (najlepšie rukou) 
s mletým mäsom, zmes je potrebné 
naozaj dôkladne vymiešať.
  Potom prihodíme pretlačený cesnak, 
sklovitú cibuľku, vajcia a majoránku. 
Všetko dôkladne premiešame, dáme 
do maslom vymazanej zapekacej misy 
a dochutíme soľou, prípadne mletým 
korením.
  Dáme zapiecť do predhriatej rúry 
na 180°C a pečieme necelých 90 
minút (kým zmes nie je na vrchu 
zlatistá). Podávame so zemiakmi alebo 
zemiakovou kašou. Dobrú chuť!

KALERÁBOVÁ POLIEVKA
S DROŽDÍM

Potrebujeme:
1 väčší biely kaleráb,
1 kocku droždia,
1 menšiu cibuľu,
kocku mäsového bujónu,
za hrsť niťoviek (tenkých slížikov),
soľ, korenie, kúsok masla alebo olej,
petržlenovú vňať na ozdobu

Postup:
   Na kúsku masla alebo troške oleja 
speníme pokrájanú cibuľu, pridáme 
rozdrobenú kocku droždia a smažíme, 
až povolí a vonia. Potom pridáme 
olúpaný a nahrubo nastrúhaný kaleráb 
a orestujeme ho (musí sa vypariť 
šťava). Potom dolejeme 1,5 l horúcej 
vody a rozdrobíme kocku bujónu. 
Varíme asi 10 minút, kým kaleráb nie je 
mäkký. Potom do polievky pridáme za 
hrsť niťoviek (tenkých slížikov) a varíme 
ešte asi 3 minúty a je hotová. Polievku 
dochutíme soľou a mletým korením. 
Ozdobíme petržlenovou vňaťou. 
Dobrú chuť!
                                                     -red-


